

**PROTOKÓŁ NR XIX/2016**  
**z sesji Rady Gminy Wilkowice,**  
**która odbyła się w dniu 30 marca 2016 r.**  
**w budynku Urzędu Gminy w Wilkowicach**

**Ad.1**

Przewodniczący o godzinie 14.00 otworzył XIX sesję Rady Gminy.

Następnie po powitaniu wszystkich obecnych na sali oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.

Powitał wszystkich zebranych w tym:

- Wójta Gminy – M. Rączkę,
- Skarbnika – A. Świszcz,
- Zastępcę Wójta – J. Lipowieckiego,
- Sekretarza Gminy – A. Raszkę
- radnych – *lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu,*

W sesji udział wzięli również:

- radni Rady Powiatu – J. J. Piechota,
- kierownik RST – B. Szlósarczyk,
- kierownik ds. inwestycji - A. Brzyski,
- dyrektor GOPS-u w Wilkowicach - G. Hamerlak – Ciurla,
- dyrektor SGZOZ w Wilkowicach - K. Banet – Skwarna,
- protokolant – M. Lempart,
- dziennikarz gazety REGION - P. Hetnał,
- sołtys – R. Rączka.

**Ad.2**

Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad - *załącznik nr 2 do protokołu,*

1. Otwarcie XIX sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wystąpienia gości.
4. Informacja Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.
5. Przedstawienie wniosków wypracowanych przez poszczególne komisje Rady Gminy Wilkowice.
6. Interpelacje radnych.
7. Zapytania i wnioski radnych.
8. Informacja w sprawie wykonania projektu kanalizacji oraz aplikowania po środki unijne.
9. Stopień przygotowania i przebiegu inwestycji i remontów na terenie Gminy – informacja Wójta.
10. Sprawozdanie z działalności GKRPA (na rzecz młodzieży, na rzecz imprez środowiskowych, inne koszty bieżące komisji) – informacja za 2015 r.
11. Wypracowanie stanowiska w sprawie kontynuacji lub niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2017.
12. Sprawozdanie z działalności GOPS-u za 2015 r.
13. Podjęcie uchwał w sprawie:
  - a) ustalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Wilkowicach oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania,

- b) ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania w roku 2016 opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane,
- c) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na rok 2016,
- d) wprowadzenia zmian do WPF Gminy Wilkowice, na lata 2016-2023,
- e) zatwierdzenie sprawozdania finansowego SGZOZ w Wilkowicach,
- f) przekazania środków finansowych dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku – Białej,
- g) pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Bielskiego,
- h) pomocy finansowej dla Powiatu Bielskiego w 2016 r. na realizację zadań z zakresu publicznego transportu zbiorowego na terenie Powiatu Bielskiego,
- i) udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu,
- j) porozumienia na przejęcie zadań dotyczących zarządzania publicznymi drogami powiatowymi,
- k) zmiany Uchwały Nr XIX/141/2012 Rady Gminy Wilkowice z dnia 28 marca 2012 r. w sprawie nadania nazwy ulicy w Gminie Wilkowice
- l) uchylenie uchwały Nr XVIII/159/2016 Rady Gminy Wilkowice z dnia 24 lutego 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową nieruchomości będącej własnością Gminy Wilkowice.
- ł) uchylenie uchwały Nr XVIII/161/2016 Rady Gminy Wilkowice z dnia 24 lutego 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych przez Gminę Wilkowice.

14. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych.

15. Przyjęcie protokołu z sesji XVII/2016.

16. Wolne głosy, komunikaty.

17. Zakończenie.

Głos zabrał Wójt i zawnioskował o zmianę porządku obrad XIX sesji Rady Gminy Wilkowice, w dniu 30 marca 2016 r., polegającą na rozszerzeniu punktu 13 porządku obrad o dodatkowe uchwały w sprawie:

- wyrażenia zgody na objęcie patronatem zespołu Pieśni i Tańca „Ziemia Beskidzka”,
- udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla powiatu bielskiego – sprawa dotyczy przebudowy drogi ul. Fałata w Bystrej wraz z budową chodnika.

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie zmian do porządku obrad zaproponowanych przez Wójta.

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 15 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 0 radnych.**

Zmiany przyjęte zostały jednogłośnie.

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad, który uwzględni w/w zmiany.

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 15 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 0 radnych.**

Porządek obrad przyjęty został jednogłośnie.

**Po zmianach porządek przedstawiał się następująco:**

1. Otwarcie XIX sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wystąpienia gości.
4. Informacja Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.

5. Przedstawienie wniosków wypracowanych przez poszczególne komisje Rady Gminy Wilkowice.
6. Interpelacje radnych.
7. Zapytania i wnioski radnych.
8. Informacja w sprawie wykonania projektu kanalizacji oraz aplikowania po środki unijne.
9. Stopień przygotowania i przebiegu inwestycji i remontów na terenie Gminy – informacja Wójta.
10. Sprawozdanie z działalności GKRPA (na rzecz młodzieży, na rzecz imprez środowiskowych, inne koszty bieżące komisji) – informacja za 2015 r.
11. Wypracowanie stanowiska w sprawie kontynuacji lub niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołectkiego na rok 2017.
12. Sprawozdanie z działalności GOPS-u za 2015 r.
13. Podjęcie uchwał w sprawie:
  - a) ustalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Wilkowicach oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania,
  - b) ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania w roku 2016 opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane,
  - c) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na rok 2016,
  - d) wprowadzenia zmian do WPF Gminy Wilkowice, na lata 2016-2023,
  - e) zatwierdzenie sprawozdania finansowego SGZOZ w Wilkowicach,
  - f) przekazania środków finansowych dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku – Białej,
  - g) pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Bielskiego,
  - h) pomocy finansowej dla Powiatu Bielskiego w 2016r. na realizację zadań z zakresu publicznego transportu zbiorowego na terenie Powiatu Bielskiego,
  - i) udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu,
  - j) porozumienia na przejęcie zadań dotyczących zarządzania publicznymi drogami powiatowymi,
  - k) zmiany Uchwały Nr XIX/141/2012 Rady Gminy Wilkowice z dnia 28 marca 2012 r. w sprawie nadania nazwy ulicy w Gminie Wilkowice
  - l) uchylenie uchwały Nr XVIII/159/2016 Rady Gminy Wilkowice z dnia 24 lutego 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową nieruchomości będącej własnością Gminy Wilkowice.
  - ł) uchylenie uchwały Nr XVIII/161/2016 Rady Gminy Wilkowice z dnia 24 lutego 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych przez Gminę Wilkowice.
  - m) wyrażenia zgody na objęcie patronatem zespołu Pieśni i Tańca „Ziemia Beskidzka”,
  - n) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla powiatu bielskiego.
14. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych.
15. Przyjęcie protokołu z sesji XVII/2015.
16. Wolne głosy, komunikaty.
17. Zakończenie.

### **Ad.3**

Wystąpienia gości:

Głos zabrała radna J. J. Piechota, która usprawiedliwiła nieobecność na sesji radną Sejmiku Województwa Śląskiego M. Socha, która służbowo przebywa w Ministerstwie Sprawiedliwości w Warszawie.

Poruszyła sprawę PKS-u i spotkania w tej sprawie, jakie miało miejsce w Starostwie Powiatowym, na którym obecna była P. Sekretarz A. Raszka.

Stwierdziła, że jeżeli chodzi o PKS, to inne samorządy szukają alternatywy wobec PKS-u i to jest niepokojące. Wszyscy obawiają się konsekwencji zadłużania związku powiatowo-gminnego.

W skład zarządu związku może wejść tylko kilka osób, tak więc nie będą to wszyscy udziałowcy związku, co również budzi pewne obawy.

Zaapelowała, aby przygotować takie zmiany do statutu, które pozwolą, aby związek zaistniał.

Zacytowała wypowiedź jednego z uczestników komisji transportu w powiecie, który porównywał korzyści jakie wynikają z transportu MZK w stosunku do PKS-u. Dodała, że tymi argumentami wielu radnych się podpira w dyskusjach.

Zaapelowała, aby tak jak zawsze do tematu podejść bardzo poważnie i przedstawić racjonalne zasady współpracy.

Głos zabrał radny Szramowiat, który stwierdził, że na sesji ma być podjęta uchwała w sprawie dofinansowania do PKS-u. Zapytał, czy wszystkie gminy rozliczyły się z powiatem, jeżeli chodzi o dotację do PKS-u za 2015 r.?

Radna Piechota stwierdziła, że niektóre z gmin zapłaciły część dotacji i prosily o odroczenie spłaty pozostałej części.

Radny Kufel zapytał, co z ul. Szczyrkowską, czy jest planowany remont odcinka nawierzchni drogi w Bystrej i Miesznej? (pobocza drogi się załamują).

Radna Piechota stwierdziła, że remonty dróg będą realizowane po 15 kwietnia br., a o szczegóły zapyta w powiecie.

Przewodniczący usprawiedliwił nieobecność Radnego Gabora na sesji, który bierze udział w posiedzeniu komisji zdrowia w powiecie.

Przewodniczący zaapelował, aby rozważyć możliwość zlokalizowania przejścia dla pieszych na ul. Fałata w Bystrej. Jest to celowe głównie z uwagi na mieszczący się tam Gminny Ośrodek Kultury PROMYK. Czy rozpoczęto już procedurę w tej sprawie?

Radna Piechota stwierdziła, że w/w temat rozezna w Powiecie.

#### **Ad.4**

Wójt Gminy Wilkowice Mieczysław Rączka poinformował o pracach w okresie międzysesyjnym:

- udział w cyklu walnych zebrań sprawozdawczych spółek wodociągowych z terenu Gminy Wilkowice – przedstawił krótką informację z tych zebrań. Dotyczyła ona działań podejmowanych w 2015 r. oraz planów i zamierzeń w 2016 r.
- udział w powiedzeniu Rady Społecznej SGZOZ w Wilkowicach – omówiono plany finansowe i inwestycyjne w tym wymianę starego pieca gazowego,
- udział w walnych zebraniach Kół Gospodyń w Bystrej oraz w Miesznej. Istotne zmiany nastąpiły w KGW w Miesznej, gdzie na nową przewodniczącą wybrana została Pani Agata Prochownik,
- udział w obchodach 60 – tej rocznicy śmierci płk Szarewskiego – obchody zorganizowało Towarzystwo Przyjaciół Bystrej,
- udział, wspólnie z Panią Skarbnik, w licytacji komorniczej dotyczącej zakupu działek w rejonie ul. Kwiatkowskiego w Wilkowicach (pod zatoczkę autobusową)
- udział w walnym zebraniu sprawozdawczym Kółka Rolniczego w Wilkowicach,
- zorganizowanie spotkania z przedsiębiorcami z ul. Furmaniec w Wilkowicach,
- udział w posiedzeniu zarządu Lokalnej Grupy Działania Ziemia Bielska – dopiero po przyjęciu strategii zostaną ogłoszone pierwsze konkursy.

- wraz z delegacją samorządowców z Gminy Wilkowice, udział w uroczystościach pogrzebowych śp. Janusza Kiedrowskiego, pełniącego przez wiele lat funkcję Przewodniczącego Rady Gminy Lubiewo, zasłużonego społecznika i samorządowca oraz największego przedsiębiorcy w całym Powiecie Tucholskim.

Ponadto Wójt poinformował, że rozstrzygnięto przetarg na zakup kruszywa na remont cząstkowy dróg – wygrała firma Pana Małysza oraz na budowę bocznej sieci kanalizacji sanitarnej w Gminie Wilkowice.

#### **Ad.5**

Przewodniczący przedstawili wnioski wypracowane przez poszczególne komisje Rady Gminy Wilkowice.

#### **Wnioski Komisji ds. Oświaty i Kultury sformułowane na posiedzeniu w dniu 23 marca 2016 r.**

1. Komisja pozytywnie opiniuje objęcie patronatem Gminy Wilkowice Zespołu „Ziemia Beskidzka” i wnioskuje do Rady o podjęcie stosownej uchwały.
2. Komisja rekomenduje Radzie Gminy Wilkowice podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania w roku 2016 opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane,

#### **Wnioski Komisji ds. Społeczno-Socjalnych i Ochrony Środowiska sformułowane na posiedzeniu w dniu 18 marca 2016 r.**

1. Komisja pozytywnie opiniuje sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wilkowicach za 2015 rok.
2. Komisja rekomenduje Radzie Gminy Wilkowice podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu i sposobu powołania i odwołania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Wilkowicach oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.
3. Komisja rekomenduje Radzie Gminy Wilkowice utrzymanie Funduszu Sołectkiego na 2017 r.
4. Komisja zasygnalizowała temat dotyczący braku koszy na śmieci przed placówkami handlowymi na terenie Gminy Wilkowice i wnioskuje do Wójta o wystąpienie z pismem do podmiotów prowadzących działalność handlową o zapewnienie utrzymania czystości przed ich placówkami handlowymi.

#### **Wnioski Komisji ds. Budżetowo-Gospodarczych sformułowane na posiedzeniu w dniu 21 marca 2016**

1. Komisja przyjęła sprawozdanie z prac wykonanych przez RST za 2015 r. oraz plan pracy na 2016 r.
2. Komisja rekomenduje Radzie Gminy Wilkowice utrzymanie Funduszu Sołectkiego na 2017 r.
3. Komisja rekomenduje Radzie Gminy Wilkowice przyjęcie zmian w budżecie na 2016 r. przedstawionych na komisji oraz zmian w WPF-ie na lata 2016 – 2023.

#### **Wnioski Komisji ds. Kultury Fizycznej Sportu i Promocji Gminy sformułowane na posiedzeniu w dniu 11 marca 2016 r.**

1. Komisja pozytywnie ocenia inicjatywę budowy ścieżek rowerowych i wnioskuje do Wójta, aby czynił starania mające na celu wytyczenie tras rowerowych na terenie Gminy Wilkowice, po przeprowadzeniu niezbędnych uzgodnień.
2. Komisja poparła ideę budowy boiska do piłki siatkowej obok infrastruktury sportowo-rekreacyjnej, za boiskiem trawiastym Gminy Wilkowice.

**Wniosek Komisji Rewizyjnej  
sformułowany na posiedzeniu w dniu 17 marca 2016 r.**

Komisja Rewizyjna wnosi do Wójta Gminy Wilkowice o podjęcie rozmów z proboszczami poszczególnych parafii, w celu uregulowania gospodarki odpadami na terenie cmentarzy.

**Ad.6**

Interpelacje radnych.

Interpelację pisemną złożył radny M. Szczepan dotyczyła poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego pieszych i kierujących pojazdami w rejonie ul. Do Lasku i ul. Wypoczynkowej - zgodnie z zasadą zostanie na nią udzielona odpowiedź pisemna.

**Ad.7**

Zapytania i wnioski radnych.

Lp.	Złożone przez:	Treść
<b>1.</b>	<b>A. Maślanka</b>	
1/1		Poruszyła sprawę mostku obok P. Zawity w Bystrej – most, a w szczególności jego barierki są uszkodzone, wygięte, co stanowi zagrożenie dla użytkowników tego obiektu.
<b>2.</b>	<b>B. Olma</b>	
2/1		Poparł wypowiedz radnej A. Maślanka w sprawie mostku obok P. Zawity.
2/2		Podziękował za prace wykonane przy ul. Kościelnej w Bystrej, związane z poszerzeniem ulicy oraz budową chodnika.
2/3		Zaapelował, aby pamiętać o sprawie cmentarza i budowy kaplicy w Bystrej Krakowskiej.
2/4		Zapytał, na jakim etapie jest sprawa nabycia nieruchomości poniżej kościoła w Bystrej Krakowskiej.
2/5		Zapytał, co z budową chodnika przy ul. Fałata w Bystrej?
2/6		Zapytał, czy zakończyła się już rekrutacja w przedszkolach i, co z niej wynika dla Gminy, szczególnie jeżeli chodzi o sześciolatkę?
2/7		Poinformował, że na ul. Zagrodowej umieszczono znak zakaz ruchu – zapytał, kto był inicjatorem takiego działania? Zaapelował o jego usunięcie, gdyż jest to samowola.
<b>3.</b>	<b>M. Szczepan</b>	
3/1		Poinformował, że 3 marca br. spotkał się z mieszkańcami. Podczas spotkania zostały zgłoszone następujące sprawy: - mieszkańcy ul. Gwiazdnej i Osiedlowej wnioskuje o zasypanie dziury w obrębie skrzyżowania ul. Gwiazdnej i Osiedlowej: w miejscu tym zbiera się woda i zasypywane są śmieci i inne odpady, był plan zasypania dziury w ubiegłym roku;
3/2		- poruszył sprawę ekranów wzdłuż drogi ekspresowej S69. Zostały złożone do GDDKiA dwa pisma mieszkańców, jedno z Pańskich Pól, drugie pismo złożone przez mieszkańców Bułgarii – na oba pisma została dostarczona odpowiedź z informacją, że pomiar hałasu nastąpi do 12 miesięcy od oddania S69. Zapytał, czy urząd posiada informację o terminie oddania S69?

3/3		- poruszył sprawę odśnieżania kładki nad S69, a w zasadzie braku odśnieżania - zapytał kto jest odpowiedzialny za jej odśnieżanie?;
3/4		- na prośbę jednej z mieszkańek zapytał o realizację drogi naniesionej na plan zagospodarowania przestrzennego w obrębie ul. Relaksowej. Zapytał jaki jest stan zaawansowania prac oraz plany na ten rok?;
3/5		- na wniosek mieszkańca ul. Gołębiej poruszył sprawę oświetlenia drogi technicznej, lampy się kończą w znacznej odległości od skrzyżowania z ul. Gołębią;
3/6		- poruszył sprawę remontu części drogi Do Boru, remont poprzedni nie sprawdził się, droga gruntowa o dużym stopniu utrudnienia przejazdu – mieszkańcy wnioskowali o przywrócenie przejezdności tej drodze;
3/7		- zgłosił, że kratka ściekowa nie odbiera wody z opadów deszczu z powodu zbyt wysokiego jej zamontowania nad poziomem drogi – w rejonie skrzyżowania ul. Do Lasku i Gwiazdnej;
3/8		- poruszył sprawę dzikiego wysypiska na końcu drogi technicznej w rejonie Bułgarii, sprawa była już poruszana jesienią, na posiedzeniach oraz zgłaszana do komendanta straży gminnej – prośba o usunięcie śmieci i zlikwidowanie tworzącego się nielegalnego wysypiska śmieci;
<b>4.</b>	<b>P. Pielesz</b>	
4/1		W imieniu byłego radnego P. F. Prochota zwrócił się z prośbą o wyregulowanie świateł ulicznych, które świecą obecnie w ciągu dnia przy ul. Klimczoka.
<b>5.</b>	<b>A. Polak</b>	
5/1		Zaapelował o posprzątanie poboczy przy drogach powiatowych.
<b>6.</b>	<b>J. Kąkol</b>	
6/1		Zaapelował, aby mostek na ul. Kolejowej obok pieczarkarni odmalować i naprostować barierki.
<b>7.</b>	<b>A. Kufel</b>	
7/1		Zgłosił, że na ul. Wspólnej należy naprostować i pospawać barierkę.
7/2		Zgłosił, że barierka przy chodniku pieszo-rowerowym wzdłuż ul. Szczyrkowskiej, na odcinku od ul. Słonecznej do ul. Zielonej, w niektórych miejscach jest skorodowana.
7/3		Zgłosił konieczność przycięcia gałęzi wystających na drogę – głównie ul. Rolnicza i Strażacka.
7/4		Zaapelował o przystąpienie do połączenia ul. Sportowej i Orczykowej w Mesznej.
<b>8.</b>	<b>J. Pawlusiak</b>	
8/1		Poruszył sprawę zbiornika retencyjnego przy ul. Harcerskiej w Wilkowicach. Stwierdził, że część gruntu obsypuje się do zbiornika. Zapytał również dlaczego zbiornik nie jest napełniany wodą. Ponadto poinformował, że zbiornik rumoszowy jest wypełniony kruszywem, należy go wyczyścić.

9.	P. Szramowiat	
9/1		Zgłosił, że lampy na ul. Wyzwolenia, poniżej piekarni u Czadra, nie świecą. Dodał, że osobiście zgłaszał temat do TAURONU.

#### **Ad.8**

Informacja w sprawie wykonania projektu kanalizacji oraz aplikowania po środki unijne – materiał szczegółowy stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Radny Szramowiat zapytał, czy jeżeli do aglomeracji wejdzie Gmina Bestwina, nie ulegną zmianie wskaźniki koncentracji długości kanalizacji na mieszkańca ?

P. Brzyski wyjaśnił, że Gmina Bestwina, jak na razie, nie jest uwzględniona w tych wyliczeniach, wniosek został złożony w styczniu, a opieramy się o dane z maja 2015 r.

#### **Ad.9**

Stopień przygotowania i przebiegu inwestycji i remontów na terenie Gminy – informacja Wójta – materiał szczegółowy stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Ponadto poinformował, że kończymy opracowanie planu zagospodarowania dla części wschodniej. Może w sierpniu uda się podjąć uchwałę o przyjęciu planu.

Jeżeli chodzi o część zachodnią planu, to podzielono ją na dwie części (Bystra Górna, gdzie będzie zbiornik i pozostała część). Należałoby rozpocząć procedurę, bo czas ucieka. Dobrze byłoby dojść do porozumienia z Miastem Szczyrk w sprawie Bieniatki. Jednakże bez względu na to musimy przystąpić do opracowania i wszczęcia procedury.

#### **Ad.10**

Sprawozdanie z działalności GKRPA (na rzecz młodzieży, na rzecz imprez środowiskowych, inne koszty bieżące komisji) – informacja za 2015 r. przedstawił P. J. Lipowiecki - materiał szczegółowy stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

#### **Ad.11**

Wypracowanie stanowiska w sprawie kontynuacji lub niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2017 - materiał szczegółowy stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Szczegółowe informacje w sprawie przedstawił zastępca Wójta – J. Lipowiecki.

Dodał, że dwie komisje rekomendowały Radzie Gminy Wilkowice utrzymanie Funduszu Sołeckiego na 2017 r.

Reasumując powyższe Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o kontynuację wyodrębnienia Funduszu Sołeckiego na 2017 r.

Wniosek podjęto jednogłośnie – liczba radnych biorących udział w głosowaniu – 15.

#### **Ad.12**

Sprawozdanie z działalności GOPS-u za 2015 r. - materiał szczegółowy stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

W/w materiał przeanalizowała dyrektor GOPS P. G. Hamerlak – Ciurla.

Radny Pielesz reasumując stwierdził, że ze sprawozdania widać jak dużą pracę wykonuje GOPS. Czy do GOPS –u kierowane są słowa wdzięczności za w/w pracę?

P. G. Hamerlak - Ciurla poinformowała, że raczej nie ma dowodów wdzięczności ze strony interesantów. Ludzie rzadko dziękują. Postawa ludzi jest bardzo roszczeniowa.

Liczba osób korzystających z pomocy zmienia się. Teraz ogromnym problemem jest starzenie się społeczeństwa i problem osób starszych. Koszt utrzymania jednej osoby w DPS to 3.000 zł.

Przewodniczący zapytał jak jesteśmy przygotowani do realizacji projektu „Rodzina 500+”?



P. dyrektor poinformowała, że w najbliższy piątek rozpocznie się przyjmowanie wniosków. Podkreśliła duże wsparcie i zaangażowanie ze strony Wójta, aby zapewnić właściwe warunki do realizacji 500+.

Do realizacji tego zadania zatrudnione są dwie dodatkowe osoby.

Wnioski przyjmowane będą na sali sesyjnej, do dyspozycji będzie również jedno z biur w którym będzie gromadzona dokumentacja.

Dostępność wniosków jest duża, można je pobrać ze strony internetowej, będą również dostępne w placówkach oświatowych na terenie naszej gminy.

Ponadto wydłużono czas pracy GOPS-u, aby możliwość wszystkim zainteresowanym złożenie wniosku (3 razy w tygodniu GOPS pracuje do godz. 17.00).

Generalnie dla każdego, kto złoży wniosek do 1 lipca 2016 r. wypłacane będzie wyrównanie od 1 kwietnia.

### **Ad.13**

Podjęcie uchwał w sprawie:

**a) ustalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Wilkowicach oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.**

Projekt uchwały przedstawiła dyrektor GOPS G. Hamerlak – Ciurla.

Uchwałę pierwotną należało dostosować do wymogów ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Zadaniem Rady Gminy jest podjęcie uchwały o powołaniu zespołu i ustalenie zasad jego funkcjonowanie.

Uchwała była opiniowana przez Komisję ds. Socjalno – Społecznych i Ochrony Środowiska.

W związku z tym, że nie wniesiono uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie **ustalenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Wilkowicach oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania.**

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 15 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 0 radnych.**

W/w uchwała przyjęta została jednogłośnie. Nadano jej nr XIX/163/2016.

*Następnie Przewodniczący ogłosił 10 min przerwę.*

*Po wznowieniu obrad rada kontynuowała realizację punktu 13 porządku obrad.*

**b) ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania w roku 2016 opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane,**

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady.

Uchwała była opiniowana przez Komisję ds. Oświaty i Kultury.

W związku z tym, że nie wniesiono uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie **ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania w roku 2016 opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane,**

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 15 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 0 radnych.**

W/w uchwała przyjęta została jednogłośnie. Nadano jej nr XIX/164/2016.

**c) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na rok 2016,**

Projekt uchwały przedstawiła P. Skarbnik. Zmiany były omawiane na komisji budżetowej.

Uchwałę uzupełniono m. in. o ostateczne kwoty subwencji oraz udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych.

Proponuje się:

- zwiększyć dochody bieżące o kwotę 293.666,00 zł,
- zwiększyć wydatki bieżące o kwotę 62.712,00 zł,
- zwiększyć wydatki majątkowe o kwotę 230.954,00 zł.

Deficyt budżetowy ostatecznie nie ulegnie zmianie, co zakładano pierwotnie i o czym informowano na komisji budżetowej, zmianie nie ulegną również źródła finansowania deficytu.

Po wprowadzeniu zmian niniejszą uchwałą budżet będzie przedstawiał się następująco:

- dochody – 43.874.685,36 zł,
- wydatki – 44.377.055,36 zł,
- deficyt budżetowy – 502.320,00 zł

Radny Szczepan zapytał, czy przewidziano dotacje dla zespołu „Ziemia Bielska” .?

P. Skarbnik odpowiedziała, że na ten cel zaplanowano środki w wysokości 29.120,00 zł, w dziale kultura i ochrona dziedzictwa narodowego.

W związku z tym, że nie wniesiono więcej uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie **wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na rok 2016, Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 15 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 0 radnych.**

W/w uchwała przyjęta została jednogłośnie. Nadano jej nr XIX/165/2016.

#### **d) wprowadzenia zmian do WPF Gminy Wilkowice na lata 2016-2023,**

Przewodniczący przedstawił projekt w/w uchwały.

P. Skarbnik poinformowała, że zmiany w WPF są odzwierciedleniem zmian dokonanych w budżecie. Zasygnalizowała, że należałoby wzmocnić pieniądze, które mamy zabezpieczone w WPF tylko w 2016 r. na zadanie związane z budową zbiornika retencyjnego na rzece Białka i zadanie związane z opracowaniem koncepcji lokalizacji tego zbiornika. Po analizach z wykonawcami okazało się, że istnieje duża rozpiętość cenowa wykonania tego zadania. Poza tym opracowanie tej koncepcji to okres trzech lat. Aby móc wszcząć taką procedurę przetargową proponuje się, aby w roku 2017 wprowadzić do WPF kwotę 200.000 zł, a w roku 2018 kwotę 120.000 zł (przesuwamy tę kwotę ze środków zaplanowanych na kanalizację).

W związku z tym, że nie wniesiono uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie **wprowadzenia zmian do WPF Gminy Wilkowice na lata 2016-2023, Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 15 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 0 radnych.**

W/w uchwała przyjęta została jednogłośnie. Nadano jej nr XIX/166/2016.

#### **e) zatwierdzenie sprawozdania finansowego SGZOZ w Wilkowicach,**

Kierownik SGZOZ w Wilkowicach P. K. Banet – Skwarna przedstawiła analizę sprawozdania finansowego SGZOZ w Wilkowicach wraz z informacją dodatkową, które są załącznikami do przedmiotowej uchwały.

Do w/w materiału nie wniesiono uwag. Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie **zatwierdzenie sprawozdania finansowego SGZOZ w Wilkowicach,**

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 15 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 0 radnych.**

W/w uchwała przyjęta została jednogłośnie. Nadano jej nr XIX/167/2016.

#### **f) przekazania środków finansowych dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku – Białej**

Przewodniczący przedstawił projekt powyższej uchwały. Wysokość udzielanej pomocy finansowej to 10.000 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu nowego samochodu ratowniczo – gaśniczego. Przewodnicząca komisji budżetowej poinformowała, że komisja zaakceptowała zmiany w budżecie, w których ujęta była kwota na rzecz tej jednostki.

W związku z tym, że nie wniesiono uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie **przekazania środków finansowych dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Bielsku – Białej.**

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 15 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 0 radnych.**

W/w uchwała przyjęta została jednogłośnie. Nadano jej nr XIX/168/2016.

**g) pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Bielskiego,**

Przewodniczący przedstawił projekt powyższej uchwały. Wysokość udzielanej pomocy finansowej to 10.000 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu sprzętu medycznego tj. gastrofiberoskopu. Przewodnicząca komisji budżetowej poinformowała, że komisja zaakceptowała zmiany w budżecie, w których ujęta była kwota na rzecz tej jednostki.

W związku z tym, że nie wniesiono uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie **pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Bielskiego,**

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 15 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 0 radnych.**

W/w uchwała przyjęta została jednogłośnie. Nadano jej nr XIX/169/2016.

**h) pomocy finansowej dla Powiatu Bielskiego w 2016r. na realizację zadań z zakresu publicznego transportu zbiorowego na terenie Powiatu Bielskiego,**

Przewodniczący przedstawił projekt powyższej uchwały.

Głos zabrał Wójt, który stwierdził, że decyzja o przejściu PKS-u była słuszna. Otrzymaliśmy statut związku powiatowo-gminnego, który obecnie jest analizowany. Naszym zdaniem został on źle przygotowany. W sprawę najbardziej zaangażowana jest Gmina Wilkowice i Jaworze. Poprawki do statutu przesłane zostały do starostwa. Do tematu powrócimy na kolejnym konwencie Wójtów i Burmistrzów.

Zaproponował, aby zaprosić Starostę Bielskiego na kolejną, kwietniową sesję i zapytać go, dlaczego wysokość dotacji zwiększyła się, zwłaszcza, że ceny benzyny obniżyły się i co dalej z utworzeniem związku powiatowo-gminnego?

Zapelował do rady o podjęcie w/w uchwały. Przekazanie środków daje możliwość realizacji komunikacji na terenie gminy.

Przewodniczący zapewnił, że wystąpi z zaproszeniem do Starosty.

Radna B. Maślanka stwierdziła, że nikt nie będzie negował podjęcia w/w uchwały. Dodała jednak, że przekazanie tej dotacji powinno być od czegoś uzależnione.

Radny Szczepan stwierdził, że zapewnienie komunikacji jest bardzo ważnym zadaniem. PKS powinien obsługiwać teren naszej gminy.

Dodał, że nie podoba nam się sposób traktowania rady. Starosta występuje o środki, a nie tłumaczy genezy problemu, nie wyjaśnia powodu wzrostu dotacji o jaką występuje do gminy. Temat należy wyjaśnić. Zaproponował, aby Starostę i prezesa PKS-u zaprosić na sesję.

Sekretarz Gminy poinformowała, że tydzień temu w środę brała udział w posiedzeniu komisji transportu w powiecie. Mówiono na tej komisji, że PKS boryka się z problemem odchodzących pracowników, którzy po wyszkoleniu przechodzą do MZK. Zaplanowano więc na ten rok podwyżki dla pracowników PKS-u.

Radny Szczepan stwierdził, że to jest problem zarządu PKS-u.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w związku z tym, iż nie otrzymaliśmy odpowiedzi na nasze trzystronicowe wystąpienie do Starosty w sprawie PKS-u, traktuje to jako ośmieszanie naszego samorządu.

Zaznaczył, że do tej pory Gmina Wilkowice zawsze dofinansowywała PKS.

Gwarantem prawidłowego wykonania tej uchwały jest Wójt Gminy.

Radny Rawski zawnioskował o przesunięcie podjęcia w/w uchwały na kolejną sesję, skoro Starosta ma być na tej sesji obecny.

Radny Pawlusiak stwierdził, że zastanawiał się z czym wiąże się nie podjęcie przedmiotowej uchwały. Co stanie się jak do Górnych Wilkowic i Hucisk autobus nie pojedzie?

Dodał, że nie zgadza się z tym, że wysokość dotacji wzrosła tak znacząco. Dodał, że jest to co najmniej irytujące. Dofinansowanie w wys. 300.000 zł, to bardzo duża kwota.

Radny Szramowiat stwierdził, że chcemy zobligować Starostę, żeby przyjechał i wytłumaczył skąd wziął się taki wzrost dotacji. Po wyjaśnieniach Starosty podejmiemy stosowną decyzję.

Dodał, że chcemy zaprosić Starostę, aby wytłumaczył powód podwyżki.

Radny Wacht zaapelował, aby zastanowić się co będzie dalej jak uchwała nie zostanie podjęta. Jeżeli mamy gwarancję, że transport będzie realizowany i inne gminy również podejmą uchwałę w sprawie dotacji do PKS-u, to należy przegłosować uchwałę.

Wójt stwierdził, że negatywnie ocenia prace nad utworzeniem związku powiatowo – gminnego. Niemniej jednak wszystkie gminy oprócz Czechowic – Dziedzic co roku przekazują dotację na rzecz PKS-u.

Zaapelował, aby przygotować pytania do Starosty i przedstawić je na kolejnej sesji.

Radna B. Maślanka – zawnioskowała, aby wysokość pomocy finansowej dla Powiatu Bielskiego w 2016 r. na realizację zadań z zakresu publicznego transportu zbiorowego na terenie Powiatu Bielskiego ustalić na poziomie ubiegłorocznej dotacji, to jest w wysokości 212.122 zł i wypłacić np. w dwóch transzach, co będzie wynikało z umowy szczegółowej.

W związku z powyższym Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Rawskiego, aby podjęcie w/w uchwały zdjąć z porządku obrad.

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 3 radnych, „przeciwnych” było 11 radnych, „wstrzymało się” 1 radny.**

Wniosek został odrzucony.

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnej Bożeny Maślanka, aby wysokość dotacji na rzecz PKS-u wynosiła 212.122 zł, tyle co w roku ubiegłym.

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 12 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 3 radnych.**

Wniosek został podjęty.

W związku z tym, Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie **pomocy finansowej dla Powiatu Bielskiego w 2016 r. na realizację zadań z zakresu publicznego transportu zbiorowego na terenie Powiatu Bielskiego**, skorygowaną o zapis dotyczący wysokości dotacji z kwoty 312.109,50 zł na kwotę 212.122,00 zł.

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 13 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 2 radnych.**

W/w uchwała przyjęta została przy dwóch głosach wstrzymujących się. Nadano jej nr XIX/170/2016.

#### **i) udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu,**

Przewodniczący przedstawił projekt w/w uchwały. Sprawa dotyczy wykonania dokumentacji projektowo-kosztorysowej budowy odcinka chodnika w rejonie skrzyżowania ul. Szczyrkowskiej z ul. Wypoczynkową.

P. Skarbnik zaapelowała, aby z projektu uchwały wykreślić słowo „brutto” – ujmowanie tego zapisu nie jest konieczne.

W związku z tym, Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie **udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu**, z której wykreślono słowo „brutto”.

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 15 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 0 radnych.**

W/w uchwała przyjęta została jednogłośnie. Nadano jej nr XIX/171/2016.

**j) porozumienia na przejęcie zadań dotyczących zarządzania publicznymi drogami powiatowymi,**

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w w/w sprawie. Sprawa dotyczy utrzymania zieleni niskiej (koszenie traw).

W związku z tym, że nie wniesiono uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie **porozumienia na przejęcie zadań dotyczących zarządzania publicznymi drogami powiatowymi.**

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 15 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 0 radnych.**

W/w uchwała przyjęta została jednogłośnie. Nadano jej nr XIX/172/2016.

**k) zmiany Uchwały Nr XIX/141/2012 Rady Gminy Wilkowice z dnia 28 marca 2012 r. w sprawie nadania nazwy ulicy w Gminie Wilkowice**

Wójt przedstawił projekt w/w uchwały. Uchwała podejmowana jest z uwagi na zmianę przebiegu ul. Dworkowej.

Głos zabrała Przewodnicząca komisji budżetowej, która wyjaśniła, że temat był wyjaśniany na komisji przez geodetę.

W związku z tym, że nie wniesiono uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie **zmiany Uchwały Nr XIX/141/2012 Rady Gminy Wilkowice z dnia 28 marca 2012 r. w sprawie nadania nazwy ulicy w Gminie Wilkowice**

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 15 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 0 radnych.**

W/w uchwała przyjęta została jednogłośnie. Nadano jej nr XIX/173/2016.

**l) uchylenie uchwały Nr XVIII/159/2016 Rady Gminy Wilkowice z dnia 24 lutego 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową nieruchomości będącej własnością Gminy Wilkowice.**

Zastępca Wójta przedstawił projekt w/w uchwały.

Radny Rawski zapytał, co jest powodem uchylania tej i kolejnej uchwały?

Zastępca Wójta wyjaśnił, że powodem uchylenia uchwały XVIII/159/2016 oraz uchwały XVIII/161/2016 jest obecność w obiegu prawnym uchwały nr XLVI/342/2006 r. z dnia 1 lutego 2006 r. w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata. Zdaniem nadzoru prawnego podejmowanie odrębnych uchwał w tych konkretnych sprawach tj. wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową nieruchomości będącej własnością Gminy Wilkowice oraz w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych przez Gminę Wilkowice jest zbędne, gdyż te sprawy reguluje już wcześniejsza uchwała z 2006 r.

Tymczasem te dwie uchwały - XVIII/159/2016 i XVIII/161/2016 zostały przedstawione radzie do uchwalenia z uwagi na fakt, że notariusze nie chcą podpisywać umów w oparciu o uchwałę z 2006 r. twierdząc, że jest nieprawidłowa. Należy również wskazać, że tego typu uchwał podjęto wiele, jednak dopiero teraz nadzór prawny zaczął je kwestionować.

W/w wyjaśnienie dotyczy uchwały z podpunktu 13l i 13ł.

W związku z tym, że nie wniesiono więcej uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie **uchylenie uchwały Nr XVIII/159/2016 Rady Gminy Wilkowice z dnia 24 lutego 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową nieruchomości będącej własnością Gminy Wilkowice.**

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 14 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymał się” 1 radny.**

W/w uchwała przyjęta została przy jednym głosie wstrzymującym się. Nadano jej nr XIX/174/2016.

- f) uchylenie uchwały Nr XVIII/161/2016 Rady Gminy Wilkowice z dnia 24 lutego 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych przez Gminę Wilkowice.

Radny Wacht stwierdził, że nie rozumie tłumaczenia zastępcy Wójta.

W związku z tym, że nie wniesiono więcej uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchylenie uchwały Nr XVIII/161/2016 Rady Gminy Wilkowice z dnia 24 lutego 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych przez Gminę Wilkowice.

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 14 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 1 radny.**

W/w uchwała przyjęta została przy jednym głosie wstrzymującym się. Nadano jej nr XIX/175/2016.

Głos zabrał radny Wacht, który stwierdził, że nie rozumie tłumaczenia zasadności podejmowania tych uchwał.

*(Radny Rawski opuścił salę obrad – aktualna liczba radnych obecnych na sali -14)*

- m) wyrażenia zgody na objęcie patronatem zespołu Pieśni i Tańca „Ziemia Beskidzka”,

Przewodniczący przedstawił projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem.

W związku z tym, że nie wniesiono uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na objęcie patronatem zespołu Pieśni i Tańca „Ziemia Beskidzka”,

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 14 radnych, „za” głosowało 14 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 0 radny.**

W/w uchwała przyjęta została jednogłośnie. Nadano jej nr XIX/176/2016.

- n) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla powiatu bielskiego.

*(na salę posiedzeń wszedł radny Rawski – aktualna liczba radnych obecnych na sali -15).*

Projekt uchwały wyjaśnił Zastępca Wójta. Uchwała dotyczy realizacji zadania inwestycyjnego jakim jest przebudowa ul. Fałata w Bystrej wraz z chodnikiem dla pieszych. W tej sprawie dokonano już stosownych uzgodnień ze Starostwem Powiatowym.

Koszt projektu to ok. od 87.000 do 115.000 zł.

Wysokość udzielanej pomocy 55.000,00 zł.

Radny Wacht zapytał, na jakiej podstawie realizację tego zadania jakim jest budowa chodnika przy Fałata ujęto w budżecie? Stwierdził, że pierwszy raz słyszy o realizacji tego zadania.

Wójt stwierdził, że o realizacji tego zadania była już mowa w tym roku.

P. Skarbnik poinformowała, że już w opisie do projektu budżetu na 2016 r. realizacja tego zadania została ujęta.

W związku z tym, że nie wniesiono więcej uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla powiatu bielskiego.

**Aktualnie w posiedzeniu wzięło udział 15 radnych, „za” głosowało 15 radnych, „przeciwnych” było 0 radnych, „wstrzymało się” 0 radny.**

W/w uchwała przyjęta została jednogłośnie. Nadano jej nr XIX/177/2016.

#### **Ad.14**

Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych.

Lp.	Złożone przez:	Treść	Odpowiedzi Wójta
1.	A. Maślanka		
1/1		Poruszyła sprawę mostku obok P. Zawity w Bystrej – most, a w szczególności jego barierki są uszkodzone, wygięte, co stanowi	W sprawie mostku prowadzimy postępowanie odszkodowawcze, wystąpimy do ubezpieczyciela w tej sprawie.

		zagrożenie dla użytkowników tego obiektu.	Zaplanowano remont barierek na kilku mostkach, na terenie Gminy Wilkowice.
<b>2.</b>	<b>B. Olma</b>		
2/1		Poparł wypowiedz radnej A. Maślanka w sprawie mostku obok P. Zawity.	j. w.
2/2		Podziękował za prace wykonane przy ul. Kościelnej w Bystrej związane z poszerzeniem ulicy oraz budową chodnika.	-
2/3		Zapelował, aby pamiętać o sprawie cmentarza i budowy kaplicy w Bystrej Krakowskiej.	-
2/4		Zapytał, na jakim etapie jest sprawa nabycia nieruchomości poniżej kościoła w Bystrej Krakowskiej.	Postępowanie w tej sprawie jest w toku.
2/5		Zapytał, co z budową chodnika przy ul. Fałata w Bystrej?	Zastępca Wójta poinformował, że 29 lutego br. w tej sprawie spotkał się z projektantami. Trwają ustalenia, gdzie dokładnie to przejście powinno być zlokalizowane. W pasie drogowym w tym miejscu będzie kopany kabel wysokiego napięcia metodą odkrywkową, dopiero po realizacji tego zadania możemy przedstawić jakieś rozwiązanie w sprawie przejścia dla pieszych. Temat poddamy analizie i bardziej precyzyjna odpowiedź udzielona zostanie na kolejnej sesji.
2/6		Zapytał, czy zakończyła się już rekrutacja w przedszkolach i, co z niej wynika dla Gminy, szczególnie jeżeli chodzi o sześciolatki?	Nabór do klas pierwszych i przedszkoli jeszcze się nie zakończył. W najbliższy poniedziałek odbędzie się narada z dyrektorami, w celu omówienia w/w tematów. Z wstępnych analiz, jakie wpłynęły od dyrektora ZOSiP-u będziemy mogli utworzyć po jednej klasie pierwszej w Wilkowicach, Bystrej i Mesznej. Nie będą to klasy jakich oczekiwaliśmy. Najmniejsza klasa zostanie utworzona w Bystrej. Dokładną liczbę dzieci w klasach pierwszych poznamy 1 września.

2/7		Poinformował, że na ul. Zagrodowej umieszczono znak zakaz ruchu – zapytał, kto był inicjatorem takiego działania? Zaapelował o jego usunięcie, gdyż jest to samowola.	Straż Gminna zajmie się tym tematem, rozeźna temat w terenie.
<b>3.</b>	<b>M. Szczepan</b>		
3/1		Poinformował, że 3 marca br. spotkał się z mieszkańcami. Podczas spotkania zostały zgłoszone następujące sprawy: - mieszkańcy ul. Gwiazdnej i Osiedlowej wnioskuje o zasypanie dziury w obrębie skrzyżowania ul. Gwiazdnej i Osiedlowej; w miejscu tym zbiera się woda i zasypywane są śmieci i inne odpady, był plan zasypania dziury w ubiegłym roku;	Szczegółowych wyjaśnień udzielił Zastępca Wójta – w tej sprawie prowadzone już były rozmowy z GDDKiA oddział w Pszczynie. Jeżeli w gminie będą prowadzone duże inwestycje z których pozyskamy dużo ziemi z wykopów, to zostanie ona zagospodarowana na zasypanie dziury i wyrównanie tego terenu.
3/2		- poruszył sprawę ekranów wzdłuż drogi ekspresowej S69. Zostały złożone do GDDKiA dwa pisma mieszkańców, jedno z Pańskich Pól, drugie pismo złożone przez mieszkańców Bułgarii – na oba pisma została dostarczona odpowiedź z informacją, że pomiar hałasu nastąpi do 12 miesięcy od oddania S69. Zapytał, czy urząd posiada informację o terminie oddania S69?	Zastępca Wójta poinformował, że droga S69 została oddana do użytkowania 20 lipca 2015 r. Trudno powiedzieć, kiedy dokładnie będzie dokonany pomiar hałasu.
3/3		- poruszył sprawę odśnieżania kładki nad S69, a w zasadzie braku odśnieżania - zapytał kto jest odpowiedzialny za jej odśnieżanie?;	Rozważymy możliwość przejęcia tego zadania, po podpisaniu stosownego porozumienia z GDDKiA.
3/4		- na prośbę jednej z mieszkańek zapytał o realizację drogi naniesionej na plan zagospodarowania przestrzennego w obrębie ul. Relaksowej. Zapytał jaki jest stan zaawansowania prac oraz plany na ten rok?;	Na 2016 r. są zaplanowane środki na melioracje – rów wzdłuż ul. Zielnej i Relaksowej biegnący od Bystrej zostanie oczyszczony. Dopóki rów nie będzie drożny żadnych innych prac nie można podjąć. Spółka wodna ma zająć się tematem w roku bieżącym.
3/5		- na wniosek mieszkańca ul. Gołębiej poruszył sprawę oświetlenia drogi technicznej, lampy się kończą w znacznej odległości od skrzyżowania z ul. Gołębią;	Temat dotyczący oświetlenia należy zgłaszać do sołtysa i Rady Sołeckiej. Ul. Gołębia jest drogą prywatną. Wiele domostw nie ma wcale oświetlenia np. na Magurce. Gmina nie ma podstawy prawnej, aby w tym rejonie wybudować oświetlenie.



3/6		- poruszył sprawę remontu cząstkowego drogi Do Boru, remont poprzedni nie sprawdził się, droga gruntowa o dużym stopniu utrudnienia przejazdu – mieszkańcy wnioskowali o przywrócenie przejezdności tej drodze;	Referat Służb Technicznych poprawi przejezdność tej drogi w ramach remontu cząstkowego załata dziury. Być może powodem jest niewłaściwe odwodnienie tej drogi. Zastanowimy się jak poprawić jej stan.
3/7		- zgłosił, że kratka ściekowa nie odbiera wody z opadów deszczu z powodu zbyt wysokiego jej zamontowania nad poziomem drogi – w rejonie skrzyżowania ul. Do Lasku i Gwiazdnej;	Referat Służb Technicznych poprawi przejezdność tej drogi. RST sprawdzi w terenie działanie kratki ściekowej.
3/8		- poruszył sprawę dzikiego wysypiska na końcu drogi technicznej w rejonie Bułgarii, sprawa była już poruszana jesienią, na posiedzeniach oraz zgłaszana do komendanta straży gminnej – prośba o usunięcie śmieci i zlikwidowanie tworzącego się nielegalnego wysypiska śmieci;	Sprawa dotycząca tego wysypiska jest w toku. Tematem zajmowała się Straż Gminna. Wśród śmieci Straż Gminna znalazła rachunek imienny, dzięki któremu udało się zidentyfikować winowajcę. Obecnie czekamy na wyrok sądowy w sprawie.
<b>4.</b>	<b>P. Pielesz</b>		
4/1		W imieniu byłego radnego P. F. Prochota zawrócił się z prośbą o wyregulowanie świateł ulicznych, które świecą obecnie w ciągu dnia przy ul. Klimczoka.	Przekażemy temat do realizacji przez zakład energetyczny.
<b>5.</b>	<b>A. Polak</b>		
5/1		Zapelował o posprzątanie poboczy przy drogach powiatowych.	Temat zgłosimy do Starostwa Powiatowego. Zwrócono już uwagę Staroście, aby w umowie na odśnieżanie ujmował również konieczność sprzątnięcia poboczy po zimie przez firmę odśnieżającą.
<b>6.</b>	<b>J. Kąkol</b>		
6/1		Zapelował, aby mostek na ul. Kolejowej obok pieczarkarni odmalować i naprostować barierki.	RST rozezna temat w terenie.
<b>7.</b>	<b>A. Kufel</b>		
7/1		Zgłosił, że na ul. Wspólnej należy naprostować i pospawać barierkę.	RST rozezna temat w terenie.
7/2		Zgłosił, że barierka przy chodniku pieszo-rowerowym wzdłuż ul. Szczyrkowskiej, na odcinku od	Temat zostanie przekazany właściwej jednostce do realizacji .

		ul. Słonecznej do ul. Zielonej, w niektórych miejscach jest skorodowana.	
7/3		Zgłosił konieczność przycięcia gałęzi wystających na drogę – głównie ul. Rolnicza i Strażacka.	Za wystające gałęzie poza ogrodzenie odpowiadają właściciele posesji.
7/4		Zaapelował o przystąpienie do połączenia ul. Sportowej i Orczykowej w Miesznej.	Pamiętamy o realizacji tego zadania.
<b>8.</b>	<b>J. Pawlusiak</b>		
8/1		Poruszył sprawę zbiornika retencyjnego przy ul. Harcerskiej w Wilkowicach. Stwierdził, że część gruntu obsypuje się do zbiornika. Zapytał również, dlaczego zbiornik nie jest napełniany wodą. Ponadto poinformował, że zbiornik rumoszowy jest wypełniony kruszywem, należy go wyczyścić.	Zostanie przygotowane wystąpienie do kierownika P. Zagórskiego z prośbą o wyjaśnienie tematu. RST oczyści zaporę rumoszową.
<b>9.</b>	<b>P. Szramowiat</b>		
9/1		Zgłosił, że lampy na ul. Wyzwolenia, poniżej piekarni u Czadra, nie świecą. Dodał, że osobiście zgłaszał temat do TAURONU.	Sprawę prześlemy do Tauron-u, aby temat załatwić ostatecznie.

#### **Ad.15**

Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z sesji XVII/2016.

**Aktualnie w posiedzeniu brało udział 15 radnych, za przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych, przeciwnych było 0 radnych, wstrzymało się 0 radnych.**

**Protokół nr XVII/2016 przyjęty został jednogłośnie.**

#### **Ad.16**

##### **W sprawach bieżących:**

Wójt poinformował, że:

- jutro o 16.00 odbędzie się otwarcie galerii sztuki regionalnej przy GOK PROMYK w Bystrej.

- w najbliższą sobotę na hali GOSiR-u o godz. 10.00 odbędzie się turniej charytatywny

organizowany przez stowarzyszenie Wrota Beskidów, na rzecz Szymona Olek – zawodnika LKS KLIMCZOK Bystra,

- 7 kwietnia br. odbędzie się uroczyste otwarcie hali BULTEN.

Wójt nawiązał również do sprawy skrzyżowania ul. Fałata z ul. Zdrojową i Szczyrkowską – w sprawie prowadzono od kilku lat korespondencję z ZDW w Katowicach. Wyjazd z ul. Fałata na ul. Szczyrkowską jest bardzo mocno utrudniony, tworzą się korki. Podjęto dyskusję, w którą włączył się P. J. Gleń, który opracował pewne koncepcje, które przesłano do ZDW. ZDW wdrożył, poprzez firmę zewnętrzną, analizę problemu. Z analizy wynikało, że problem ten można rozwiązać na trzy sposoby:

- przekierowanie częściowo ruchu z ul. Fałata na ul. Klimczoka i bezpieczne włączenie się do ruchu na skrzyżowaniu ze światłami,
- zmiana cyklu świateł na skrzyżowaniu w Bystrej,
- budowa ronda.

Urząd sugerował, że rondo byłoby najbardziej zasadne.

W międzyczasie powstała droga S 69 i teraz nie ma już takiego ruchu wzmożonego, który kiedyś napływał z ul. Żywieckiej na ul. Szczyrkowską.

Dodał, że obecnie nie występują na ul. Fałata, czy Zdrojowej duże korki albo, nie ma również większych problemów z włączeniem się do ruchu na ul. Szczyrkowską.

ZDW wystosował w zeszłym roku do Gminy pismo z dnia 5 listopada 2015 r., w sprawie możliwości przebudowy skrzyżowania drogi wojewódzkiej 942 ul. Szczyrkowskiej z ul. Fałata i ul. Zdrojowej.

Przedstawiając swoje stanowisko w sprawie Wójt stwierdził, że Gminy Wilkowice nie stać na włączenie się w realizację tego zadania. Jego koszt to kilka milionów zł. Mamy inne priorytety jakim są drogi gminne, kanalizacja.

Może powinniśmy rozmawiać w sprawie zmiany częstotliwości pracy świateł na skrzyżowaniu w Bystrej.

Dodał, że oczekuje opinii rady w sprawie i wskazania środków, z jakich to zadanie byłoby realizowane. Radna A. Maślanka zaproponowała, aby realizację zadania wstrzymać, ale nie rezygnować całkowicie z jego realizacji.

Radny Wacht stwierdził, że ten temat będzie drążył nadal. W piśmie z 2013 r. zaniechano tego tematu.

Wybudowanie ronda to temat nie na obecną kadencję. Obecnie należy przeznaczyć środki na wykonanie koncepcji, czy wstępny projekt. Do realizacji zadania powinien również włączyć się powiat. Realizacja tego zadania jest zasadna, na tym odcinku były śmiertelne wypadki.

Dodał, że wielokrotnie, w godzinach popołudniowych, na tym skrzyżowaniu stoi się w korku.

Bezpieczeństwo i dobra komunikacja uzasadniają wybudowanie w tym miejscu ronda.

Należy również uregulować sprawę dojazdu i wyjazdu z cmentarza w Bystrej Śląskiej.

Wójt stwierdził, że ul. Zdrojowa jest częściowo ulicą szutrową więc nie możemy tamtędy dojeżdżać do cmentarza.

Na chwilę obecną nie stać nas nawet na wykonanie projektu na budowę ronda w rejonie ul. Szczyrkowskiej, Fałata i Zdrojowej w Bystrej.

Stwierdził, że musimy wybierać, co realizować. Zaproponował, aby zrezygnować z budowy chodnika na ul. Fałata w Bystrej i w zamian wykonać rondo w Bystrej.

Wójt stwierdził, że również jeździ tamtędy, ale nie zauważył, żeby w miejscu tego skrzyżowania tworzyły się korki.

Ul. Cmentarna powinna być drogą jednokierunkową na którą można wjechać od ul. Szczyrkowskiej. Z tej drogi jednak już nie powinno się wyjeżdżać na ul. Szczyrkowską, tylko wyjazd powinien odbywać się ul. Pod Piekłem.

Przewodniczący Rady stwierdził, że to skrzyżowanie nie jest bezpieczne, szczególnie jeżeli wyjeżdża się z ul. Zdrojowej na ul. Szczyrkowską. Widoczność jest tam fatalna.

Wójt stwierdził, że dobrym rozwiązaniem byłaby sygnalizacja świetlna, jednakże zarządca nie wyraża zgody na lokalizację tam świateł, z uwagi na bliską odległość od kolejnego skrzyżowania z ul. Wyzwolenia w Bystrej.

Przewodniczący Rady zaproponował, aby ponownie powrócić do zaproponowania w tym miejscu komunikacji świetlnej, wskazując, że budowa ronda pociąga za sobą konieczność wydatkowania bardzo dużych środków finansowych, których gmina nie posiada.

Radny Wacht zwrócił również uwagę, że na ul. Szczyrkowskiej w czasie obfitych opadów zlewa się woda z gór, która płynie ul. Szczyrkowską, czasami również zamarza powodując ogromne zagrożenie dla użytkowników drogi.

Zaproponował, aby zagwarantować środki na ten temat w przyszłorocznym budżecie. Działań nie trzeba przecież podejmować od razu. Zaapelował, aby nie rezygnować z realizacji tego zadania.

Podsumowując Przewodniczący stwierdził, że rada upoważnia Wójta do wystąpienia do ZDW, z informacją, że rozwiązanie komunikacyjne na skrzyżowaniu ul. Szczyrkowskiej, Fałata i Zdrojowej jest problematyczne, niebezpieczne, stwarza zagrożenie. Natomiast koncepcja budowy ronda jest dla

Gminy Wilkowice nie do przyjęcia, z uwagi na finanse. Należałoby rozpatrzyć inne rozwiązanie techniczne jakim jest np. budowa sygnalizacji świetlnej.

Radny Rawski stwierdził, że sygnalizacja świetlna przywróci korki w tym rejonie. Będziemy mieli dwie sygnalizacje w bliskiej odległości. Należy znaleźć jakieś inne rozwiązanie.

Wójt stwierdził, że zapalanie świateł można z sobą zsynchronizować.

Dodał, że zwrócił się z prośbą do projektanta drogowego z Bystrej P. R. Radzio, aby rozważył, czy jest szansa wybudowania ronda bez nadmiernego naruszania gruntów prywatnych. Czekamy na opinię.

Radny Kufel również stwierdził, że przy wyjeździe z ul. Zdrojowej jest ograniczona widoczność. Największy ruch od strony Bielska jest w godzinach od 14.00 – 15.00.

Radni przychyliłi się do wniosku sformułowanego powyżej przez Przewodniczącego.

Przewodniczący przedstawił następujące pisma i sprawy skierowane do Rady Gminy:

- uchwały intencyjne z różnych samorządów województwa śląskiego w sprawach:

- poparcia w sprawie utworzenia Niezależnego Śląskiego Instytutu Onkologii Gliwicach,
- przyspieszenia działań prowadzących do rozpoczęcia budowy Beskidzkiej Drogi Integracyjnej z Bielska do Krakowa,

Przewodniczący zaapelował do radnych o analizę tych tematów i wypracowanie opinii. Materiały zostaną przesłane do radnych drogą mailową.

- pismo z dnia 15 marca 2016 r. Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Świnnej w sprawie Międzynarodowego Konkursu Plastycznego „Mieszkam w Beskidach” z prośbą o pomoc finansową z przeznaczeniem na zakup nagród lub pomoc rzeczową. Pismo zawiera nazwiska 24 zwycięzców konkursu z terenu gminy Wilkowice.

Wójt stwierdził, że jeżeli jakiś samorząd organizuje konkurs, to powinni sobie zapewnić środki na nagrody w konkursie. Nie znamy prac i nie mamy żadnego wpływu na rozstrzygnięcia, nie znamy również regulaminu konkursu.

Radny Wacht poparł wypowiedz Wójta w powyższej sprawie.

Radny A. Kufel stwierdził, że na terenie naszej gminy jest organizowanych wiele konkursów i organizatorzy zapewniają nagrody dla zwycięzców.

Zobowiązał się do przedyskutowania tematu z dyrekcją ZSP w Mesznej, gdyż jego zdaniem, dzieci w szkole otrzymują nagrody za zwycięstwo w konkursie „Mieszkam w Beskidach”

- pismo P. Nastuła z dnia 25 lutego 2016 r. w sprawie progu zwalniającego na ul. Pod Piekłem.

Radny Wacht zaapelował, aby przychylić się do wniosku tych mieszkańców.

W głosowaniu Rada Gminy Wilkowice zaopiniowała pozytywnie wniosek dotyczący nie montowania progu zwalniającego na ul. Pod Piekłem w Bystrej.

Głosowanie: 1 „przeciwko”, 2 „wstrzymujące się”, 12 „za”.

Wójt stwierdził, że dla Gminy będzie to koszt, gdyż należy zlecić wykonanie nowej organizacji ruchu.

Nie należy dopuszczać do powstania takiej sytuacji, że grupa mieszkańców na jednej z ulic domaga się zamontowania progu, a druga grupa walczy o jego likwidację.

- Przewodniczący Rady poinformował, że polemika prowadzona podczas ostatniej sesji Rady Gminy Wilkowice z radną Anną Maślanką została ostatecznie wyjaśniona i zakończona. Dodał, że cieszy fakt, że na terenie gminy wszystkie imprezy, w przypadku których zaistnieje taki wymóg, będą realizowane zgodnie z reżimem ustawy o bezpieczeństwie imprez masowych.

Tym, którzy poczuli się dotknięci stopniem i emocjonalnością tej polemiki, zwraca honor.

- P. Sekretarz przypomniała o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych do końca kwietnia br.

Przewodniczący zaapelował o dopełnienie tego obowiązku.

- radny Pielesz przypomniał, że w najbliższy piątek o godz. 16.00 na hali GOSiR odbędzie się turniej samorządowy w piłce siatkowej, na który serdecznie zaprosił – Gmina Wilkowice również wystawia swoją drużynę.

**Ad.17**

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący, o godz. 19.00 zakończył XIX sesję, dziękując wszystkim za udział.

**PROTOKOŁOWAŁA:**  
Małgorzata Lempart  
inspektor

**PRZEWODNICZYŁ:**  
Przewodniczący Rady  
dr Bartosz Olma